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Geacht college,  

 

In oktober 2022 is de “regiodeal” Centraal Westelijk Zuid-Limburg, met Maastricht als penvoerder, 
aangeboden aan het ministerie van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties door 10 gemeenten. De 
regiodeal bevat 4 hoofdlijnen: 

1. Versnelling naar een gezonde, veilige en sociale leefomgeving. 
2. Versnelling naar een circulaire economie en samenleving. 
3. Perspectief voor en versterking van ons unieke landschap. 
4. Werken aan een grensoverstijgende kenniseconomie en internationale arbeidsmarkt.  

 
Dit is een grote ambitie voor onze regio. Hiervoor vergen de samenwerkende gemeenten zowel 
institutionele, bureaucratische en financiële hulp van het rijk. Dit wordt ook bevestigd in de  
Raadsinformatiebrief:  

 
“Zuid-Limburg heeft ondersteuning van het Rijk nodig om de sprong te maken naar brede welvaart voor 

alle inwoners. Onderdelen van de opgaven overstijgen de regionale draagkracht en doorzettingsmacht. 

De opgaven vragen om afstemming en langjarige samenwerking met meerdere ministeries vanuit 

integraal perspectief. Zo is bij het realiseren van belangrijke randvoorwaarden in grensoverschrijdend 

perspectief - denk daarbij onder andere aan infrastructuur en mobiliteit, juridische belemmeringen i.r.t. 

werken, studeren, ondernemen - Rijksbetrokkenheid noodzakelijk.’’ (RIB, p. 5) 

 
De regiodeal is begin 2023 goedgekeurd door het kabinet. In deze regiodeal staat welke visies 

gezamenlijk worden uitgevoerd door zowel het Rijk als de regio en hoe dit wordt gefinancierd. Volgens 

de website van Economische samenwerking Zuid-Limburg is er tot op heden nog geen actie aan 

verbonden.  

 

https://maastricht.parlaeus.nl/app/public/bestuursdocument/222888a2802280a002a20a029d039e66
https://eszl.nl/regio-deals-zuid-limburg-maakt-nederland-groter/


 

Overwegend dat de samenwerking met het Rijk noodzakelijk is en er nog geen concrete zichtbare 

ontwikkelingen zijn rondom de regiodeal, dient Volt deze schriftelijke vragen in om te achterhalen welke 

stappen er al zijn gezet. 

 

Voor overzichtelijke doeleinden zijn deze vragen vervolgens verdeeld in proces- en inhoudsvragen. 

 

Proces-vragen: 

1. Gemeente Maastricht, als penvoerder, is indiener van de propositie namens de 10 gemeenten in 

centraal-westelijk Zuid-Limburg. Hierdoor speelt Gemeente Maastricht een belangrijke rol in het 

bereiken van een succesvolle regiodeal. 

a. Welke concrete stappen zijn gezet om het samenwerkingsverband met het Rijk en 

Provincie voort te zetten? 

b. Als er nog geen stappen gezet zijn, is er wel een plan van aanpak om dit verband in de 

toekomst te starten? 

c. En als dit plan er wel is, welke stappen en route kent dat plan? 

2. Vanwege de Tweede Kamerverkiezingen in november begrijpen we dat gesprekken met het rijk 

eventueel niet nuttig zijn, aangezien we praten met een demissionair kabinet. 

a. Wat kan er in de tussentijd al wel gedaan worden om zo min mogelijk tijd te verliezen? 

De urgentie van het versterken van brede welvaart blijft onverwijld groot. 

b. Is er een plan om deze gesprekken wel te starten na de formatie van het nieuwe 

kabinet?  

c. In het geval van een lange formatie, zijn er andere stappen die de gemeente kan zetten 

met rijksinstanties? 

3. In de RIB wordt ook gesproken over een samenwerkingsverband met de regio. Specifiek wordt 

er gesproken over de complementaire relatie van onze regiodeal met de regiodeal van Parkstad. 

a. Hoe ziet deze complementaire relatie eruit? Op welke wijze wordt deze relatie 

bevorderd en geïmplementeerd in het beleidsplan? 

b. In welke mate is de provincie en het provinciebestuur hierbij betrokken? 

i. Indien de provincie betrokken is, welke stappen zijn dan al gezet met de 

provincie om deze regiodeal tot uitvoering te brengen? 

c. In hoeverre wordt Euregionale samenwerking opgezocht? Zijn er instanties die u kunt 

noemen voor potentiële betrokkenheid bij de regiodeal? Zo ja, welke zijn dat? En zijn 

deze al benaderd?  

4. Een programmabureau wordt opgezet, die bestaat uit de “triple helix partners”, onder de leiding 

van een programmadirecteur om de inhoudelijke visies van de regiodeal uit te voeren, het 

verloop te monitoren, de financiën van het programma te overzien, en om communicatie met 

en tussen de betrokken actoren te onderhouden.  

a. Wij vermoeden dat de Economische Samenwerking Zuid-Limburg dit zogenoemde 

programmabureau is, klopt dit? 

i. Zo nee, welke stappen zijn er al gemaakt om een programmabureau voor de 

regiodeal op te zetten en om de programmadirecteur te identificeren? 



 

ii. Zo nee, in hoeverre is het mogelijk/ zinvol aansluiting of analogie te zoeken bij 

het programmabureau van Parkstad? 

b. Hoe past het rijk, en eventueel de provincie, binnen de bestuurlijke structuur van het 

programmabureau? 

c. Welke “triple helix partners” zijn er geïdentificeerd en al benaderd om deel uit te maken 

van het programmabureau? 

5. Om een compleet beeld te krijgen over het verloop van de regiodeal hebben wij nog twee 

vragen betreffende het proces: 

a. Welke procesmatige doelen zijn in behandeling of al behaald? 

b. Waar voorziet u eventuele vertragingen en hoe wordt hierop geanticipeerd?  

 

Inhoudsvragen: 

De regiodeal is breed. Wij hebben specifieke inhoudelijke vragen over de volgende onderwerpen uit de 

regiodeal:  

● Openbaar vervoer 

● Grensvervaging 

● Brede welvaart 

● Circulaire economie 

● Participatie organen 

 

1. OV: Een cruciaal onderdeel van de regiodeal is het realiseren van multimodale 

grensoverstijgende infrastructuren zoals water, lucht, spoor, weg en ondergrondse 

verbindingen. Ook is een goed functionerend daily urban system, waarbinnen snel en duurzaam 

gereisd kan worden, nodig, zoals het ontwikkelen van een intercitynetwerk tussen Heerlen, 

Sittard-Geleen en Maastricht, en belangrijke steden over de grens.  

a. Los van de verlenging van de drie-landen trein naar Luik, welke plannen voor het 

realiseren van deze grensoverstijgende infrastructuur lopen al?  

b. Welke acties t.b.v. planvorming voor een goed functionerend daily urban system lopen 

er? En wat is de tijdhorizon? 

2. Grensvervaging  

a. Welke merkbare stappen zijn ingezet om de grens te vervagen voor… 

i. Werknemers? 

ii. Ondernemers?   

3. Brede welvaart 

a. Worden de indicatoren van het CBS gebruikt voor het monitoren van de vooruitgang? 

Zo nee, welke indicatoren worden gebruikt om de voortgang te monitoren? 

b. Is er een plan van aanpak om deze visie werkelijkheid te maken? Oftewel, wat zijn de 

plannen om de brede welvaart te bevorderen op een regionale en integrale schaal?  

4. Circulaire economie 

a. Welke samenwerking heeft Maastricht (University/ Vista college) met de in de regionaal 

genoemde 'Circulair Mile’ en ‘Circulair Textiel’? 

https://www.cbs.nl/nl-nl/dossier/dossier-brede-welvaart-en-de-sustainable-development-goals/monitor-brede-welvaart-en-de-sustainable-development-goals-2023


 

b. Hoeverre speelt de Brightlands campus op Chemelot een rol in het ontwikkelen van een 

circulaire chemie-industrie? 

5. Toekomstbestendig en vitaal heuvellandschap 

a. In hoeverre is/ wordt in gemeentelijke en regionale planvorming en uitvoering concreet 

rekening gehouden met de in de regiodeal genoemde:  

i. ‘Green connection’  

ii. Regionaal Voedselsysteem. 

6. Op dit moment loopt een onderzoek naar bestuurlijke regionale ecosystemen in onze (Eu)regio 
om tot meer “samenkracht” en uitvoeringskracht te komen. Vooruitlopend hierop wordt zoveel 
mogelijk aangesloten bij reeds bestaande gremia om onnodige bestuurlijke drukte te voorkomen.  

a. Welke gremia bedoelt men hiermee? 
b. Zijn er ook particuliere gremia? Hebben deze gremia ook een uitvoerende rol of alleen 

een adviserende rol?  
c. Zijn er al successen te benoemen door deze samenwerking met gremia? 

7. Tevens wordt ingezet op het ontwikkelen van vernieuwende participatieve concepten waarin, 
samen met burgers als volwaardig stakeholder, wordt gewerkt aan een nieuwe balans tussen de 
impact van de transitieopgaven en het versterken van de omgevingskwaliteit en leefbaarheid. 

a. Aangezien de recentelijk gecreëerde Maastrichtse burgerraad de burger als volwaardige 
stakeholder in het bestuurlijke proces integreert, wil de gemeente de burgerraad 
betrekken als gremium bij de regiodeal?  

b. Is er een mogelijkheid om hiervoor een Euregio-raad te creëren zoals die al bestaat in 
Kerkrade/Herzogenrath (die bestaat uit raadsleden van de verschillende gemeenteraden 
in desbetreffende Euregio)? 

 
Hoogachtend, 

 

Mart den Heijer   

Volt 

https://kerkradewiki.nl/kerkrade/eurode/

